
 
 

 
 

Referat af møde i Menighedsrådet for Vesterbro Sogn tirsdag den 11. oktober 2022 kl. 18 i 
Eliaskirken.  

 
Deltagere: Jens Andersen, René Rud Mikkelsen, Arne Hjort Nielsen, John Kahlke, Peter Sindal Lundsberg, 
Rikke Bang Christensen, Jette Buch Hvid Pedersen, Anton Pihl, Erling Hansen, Jette Taagely, Bente Marie 
Braarud og Claus Hansen 
Præster: Jette Steffensen, Viggo Julsgaard Jensen, Mette Gramstrup, Liane Dambo, Barbara Jensen, 
Birgitte Kragh Engholm, Niels Nymann Eriksen, Thomas Frovin, Lars Obel, Therese Møller, Anita Rohwer 
og Lise Rasmussen 
Medarbejderrepræsentanter: Gry Hafstrøm og Mette Scheurer. 
Afbud: Eva Rønne Nielsen, Stine Minna Bach Pedersen, Hans-Henrik Sørensen, Anni Brinkløv Jensen, 
Claus Lautrup, Ole Bjørn Andersen, Lasse Glavind, Marianne Plum, William Salicath, Sandra Skov 
Fallesen, Kasper Naicker,  
Fraværende: Ivan Hemmingsen og Tue Ravn 
Fra kontoret: Christian Dehn Bang, Birgitte Schmidt Andersen, Marlene S. Kristiansen og Pernille 
Jørgensen (referent) 

 

1. Formalia  

Menighedsrådet besluttede ikke at behandle punkt 6. Dagsorden blev herefter godkendt.  

 

2. Førstebehandling af budget for 2023  

Jens Andersen præsenterede det udsendte udkast til budget for 2023. Med udgangspunkt i 
menighedsrådets vision foreslås de overordnede målsætninger fastholdt. I budgetudkastet indgår en 
styrkelse af arbejdet for børn og unge voksne, mere åbne kirker, styrkelse af alternative gudstjenester samt 
imødegåelse af stigende elpriser. 

De nye initiativer foreslås finansieret ved at den ledige studenterstilling i kommunikationsafdelingen ikke 
bliver genbesat og at udgiften til sangere i Sct. Matthæus Kirke reduceres. Ift. sidstnævnte foreslås dog en 
mindre besparelse på i alt kr. 82.000 i stedet for den kr. 204.000, som fremgår af udkastet. For at få 
budgettet til at hænge sammen kan der f.eks. budgetteres med at eksterne bidrag til nødherberg 
medfinansierer el- og varmeudgifter. 

Beslutning: Der var tilslutning til budgetudkastet med de foreslåede ændringer, som bliver forelagt til 
endelig godkendelse på næste møde.  

 

3. Nedsættelse af udvalg vedr. Unge Voksne  

Der forelå udkast til kommissorium for udvalg vedr. unge voksne.  

Jens Andersen foreslog, at fristen for udvalgets rapportering til menighedsrådet udsættes til maj.  

Beslutning: Menighedsrådet godkendte kommissoriet med den foreslåede ændring. 

Menighedsrådet valgte René Rud Mikkelsen, Jens Andersen, Anton Pihl, Lise Rasmussen, Therese Møller, 
Liane Dambo og Lars Obel til udvalget. Birgitte Schmidt Andersen tilknyttes udvalget. 

 

4. Beslutning: Ansættelse af farsitalende præst 



 
 

 
 

Niels Nymann Eriksen præsenterede det udsendte forslag om ansættelse af farsitalende præst.    

Beslutning: Menighedsrådet besluttede at bakke op om, at der ansættes en farsitalende præst med 
tilknytning til Apostelkirken, og at der afsættes midler til at medfinansiere lønnen i fem timer om ugen. 

 

5. Energibesparelser  

Jens Andersen præsenterede FU’s forslag til energibesparelser, som blev sendt ud med materialet.  

Beslutning: Menighedsrådet godkendte FU’s forslag til energibesparelser.   

  

6. Forslag fra Arne Hjort Nielsen: Debat og beslutning om menighedsrådets holdning til Islams 
ekspansion i Danmark 

Udgik af dagsordenen jf. punkt 1.  

 

7. Forslag fra Arne Hjort Nielsen om ændring af vedtægt for Vesterbro Sogn og 
forretningsorden for menighedsrådet  

Arne Hjort Nielsen præsenterede sine forslag, som var udsendt. 

Beslutning: Der var ikke tilslutning i menighedsrådet til at ændre sognets vedtægt og menighedsrådets 
forretningsorden. Arne Hjort Nielsen stemte for, øvrige tilstedeværende imod.  

 

8. Forelæggelse af revisionsprotokol vedr. årsregnskab 2021  

Jens Andersen forelagde revisionsprotokollen. 

Beslutning: Menighedsrådet besluttede at tage revisionsprotokol og påtegning til efterretning, og at 
menighedsrådet i næste regnskab sikrer overensstemmelse mellem regnskabsinstruks og 
regnskabsforklaringernes beskrivelse af samarbejder. 

 

9. Fejring af Vesterbro Sogns 10-års jubilæum 

Jens Andersen orienterede om FU’s overvejelser vedr. fejring af jubilæet og vanskelighederne med at fejre 
det på dagen grundet andre aktiviteter. 

Der kom i række kommentarer og forslag 

Beslutning: Menighedsrådet besluttede, at jubilæet skal fejres den 2/12 og bemyndigede FU til med 
udgangspunkt i de faldne bemærkninger at fastlægge hvordan.   

 

10. Meddelelser og efterretningssager  
a) Johannes Gregers Jensen er med virkning fra 1. oktober udnævnt til domprovst.  
b) Byggeregnskabet ifm. udbedring af husbukangreb i Apostelkirken er afsluttet. De samlede udgifter 

beløber sig til kr. 4,7 mio. Folkekirkens selvforsikring har afvist at dække skaden. Provstiudvalget har 
givet tillægsbevilling til finansiering af underskuddet på kr. 218.999.  



 
 

 
 

c) Der er fra Nationalmuseet modtaget besigtigelsesrapport vedr. inventar i Mariakirken, som kan 
læses på DAP. Der er i forlængelse heraf modtaget tilbud på afrensning af stearin på maleri i korets 
højre side. FU har godkendt at udgifterne kr. 18.750 afholdes af kirkekassens 
vedligeholdelsesbudget i den udstrækning det ikke kan dækkes af forsikringen. Stiftsøvrighedens 
godkendelse afventes. 

d) Der er i forlængelse af Nationalmuseets besigtigelsesrapport vedr. inventar i Eliaskirken indhentet 
pris på afrensning af maleri ved døbefonten. FU har godkendt at udgifterne på kr. 49.875 afholdes af 
provenu fra salget af Saxogade 5. Stiftsøvrighedens godkendelse afventes. 

e) Der er planlagt syn i kirker og boliger den 7., 16. og 18. november. Enkelte synsforretninger er endnu 
ikke planlagt. Synene vil bl.a. danne grundlag for oplæg til anlægsønsker til budget 2024.  

f) Boligen Sønder Boulevard 53 blev først udbudt til salg til kr. 7,79 mio. via Realmæglerne. 
Udbudsprisen er siden nedsat til kr. 7,25 mio. og nu kr. 6,95 mio.  

g) Sognepræst William Salicath er fortsat sygemeldt. Det er indtil videre ikke lykkedes at få vikar. Maria 
Fihl er foreløbig frem til 30/11 ansat 15 timer om ugen i regi af Folkekirken for Internationals til at 
varetage en række opgaver i relation til den engelsksprogede menighed, mens øvrige opgaver 
varetages af kolleger. 

h) Sognemedhjælper i uKirke Agnete Bach har opsagt sin stilling og fratræder pr. 31/10. Stillingen 
opslås.   

i) FU har udsat opslag af stilling som projektkoordinator for Fisken og Brødet indtil videre. 
j) FU har afsat kr. 139.625 til nye wirehejs til lysekroner i hhv. Mariakirken og Apostelkirken. Provstiet 

er ansøgt om midlerne, men har foreløbig udsat sagen.  
k) FU har forøget gadepræstens budget med kr. 26.000.  
l) FU har godkendt anskaffelse af mobile scenepodier i Kristkirken til kr. 15.372. 
m) FU har afsat kr. 8000 til natkirkearrangement i Eliaskirken ifm. Blændende Mørke. 

 

11. Evt.  

Rene Rud Mikkelsen oplyste, at han har afbud til næste møde, hvor han ønsker at genopstille som 
næstformand.  

 

12. Personalesag  

Dette punkt blev behandlet for lukket døre jf. punkt 1, der er derfor et særskilt referat.  

 

 

 


